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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes fremsende et kort oprids af historikken med anvendelse af formueskat-

tekursen. I opridset bedes ministeren samtidig angive hvilke sektorer, der har haft størst 

glæde af den, samt give en vurdering af hvor stor en andel af de 750 mio. kr. før tilbage-

løb, der fremadrettet vil tilfalde de 100 største virksomheder i Danmark. 

 

Svar 

Reglerne om værdiansættelse af unoterede aktier til formueskattekursen ved beregning af 

bo- og gaveafgift har ikke været ændret nævneværdigt i perioden fra udsendelsen af vær-

diansættelsescirkulæret i 1982 til ophævelsen i februar 2015. 

 

Som anført i svaret på FIU spørgsmål 78 af 27. oktober 2015 til L 1, FT 2015-16, 1. sam-

ling, afhænger både formueskattekursen og handelsværdien for en konkret virksomhed 

først og fremmest af en række virksomhedsspecifikke forhold. 

 

Det er på den baggrund ikke muligt at angive hvilke sektorer, der har haft størst glæde af 

formueskattekursen. Da regeringen ikke har lagt sig endeligt fast på en model for genind-

førelse af formueskattekursen, er det heller ikke muligt at angive, hvor stor en andel af 

den samlede afgiftsnedsættelse der vil tilfalde de 100 største virksomheder i Danmark. 
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